
 

 

 

 

 

 

Bentiaraq Ottosen  

Atassut 19. november 2024 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvad er status på arbejdet med at overtage ansvaret for hele området for fødevarer og 

veterinærforhold? 

a. Er arbejdet i gang hos Naalakkersuisut? 

2. Er Naalakkersuisut klar til at overtage hele ansvaret for området? 

a. Hvis ikke, prioriterer de så at igangsætte arbejdet med en overtagelse af 

området? 

3. Har Naalakkersuisut indstillet arbejdet med EM2019 punkt 132, efter deres 

lovændringsforslag blev godkendt? 

4. Har Naalakkersuisut henvendt sig til de danske myndigheder i forbindelse med sagen. 

(Inatsisartut medlem Bentiaraq Ottosen, Atassut) 

 

Begrundelse 

For fem år siden udarbejdede vi en redegørelse om en fuldstændig overtagelse af ansvaret for 

fødevarer og veterinærforhold i Grønland. Under efterårssamlingen i 2019 blev beslutningsforslaget 

UPA2019 punkt 132 fremsat, og under andenbehandlingen den 22. november 2019 godkendte 

Inatsisartut enstemmigt forslaget med 23 medlemmer, hvoraf kun én ikke deltog i afstemningen. 

Naalakkersuisut fremsatte et ændringsforslag, som blev enstemmigt godkendt af Inatsisartuts 

medlemmer.  

 

Arbejdet, der fik opbakning i Inatsisartut, blev således offentliggjort som en redegørelse, men har 

ikke resulteret i videre tiltag. Jeg anser en grundig bearbejdning af overtagelsen for at være retfærdig, 

da det vil have væsentlige konsekvenser for vores erhvervsliv og både den internationale og interne 

handel for Grønland. 

 

Jeg anmoder derfor Naalakkersuisut om at svare inden for 10 arbejdsdage. 


